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مستخلص البحث باللغة العربية:-

تتطلب لعبة كرة السلة الحديثة أن نمتلك مهارات بمستوى عالي لامكانية استخدام هذه المهارات في مختلف ظروف المباراة لذا يتطلب ذلك الاهتمام بالاعداد المهاري من خلال اختيار أحدث الاساليب والوسائل التي تهدف الى اتقان المهارات الاساسية وتحسين مستوى الاداء المهاري المركب بشكل أفضل .

أما أهداف البحث فقد تضمن :-
1- اعداد وتطبيق تمرينات بالستية متنوعة  على لاعبات فرق النساء بكرة السلة.

2- معرفة تأثيرالتمرينات في نسبة تطور بعض المهارات الهجومية المركبة لدى اللاعبات المتقدمات بكرة السلة.
فرض البحث:-

1- هناك فروق ذات دلالة معنوية في تأثير التمرينات البالستية المتنوعة  في الاختبارات البعدية عنها في القبلية عند نسبة تطوير بعض المهارات الهجومية المركبة. 
أما الباب الثاني فقد تضمن على الدراسات النظرية والدراسات المشابهة والمرتبطة.

أما الباب الثالث فقد شمل على:-

· منهج البحث إذ تم استخدام المنهج التجريبي لملائمته لطبيعة البحث والمطبق على عينة من لاعبات نادي السليمانية بكرة السلة والبالغ عددهم (11) فضلاً عن الوسائل والاجهزة المستخدمة في البحث والوسائل الاحصائية المستخدمة في البحث.

أما الباب الرابع فقد تضمن على عرض وتحليل ومناقشة نتائج البحث عن طريق عرضها بالجداول البيانية .

أما الباب الخامس فقد تضمن على الاستنتاجات والتوصيات .
الاستنــــــــــتاجـــات.
1. حققت التمرينات الموضوعة والمستخدمة في المنهج التدريبي الاهداف التي وضعت من أجلها وهي تطوير بعض المهارات الهجومية المركبة .
2.  إن تمرينات التدريب البالستي ادت الى حدوث زيادة معنوية في بعض المهارات الهجومية المركبة  في الاختبار البعدي عنه في الاختبارالقبلي.
التوصيـــــــــــــــــات.
1. ضرورة إستخدام وتطبيق تمرينات التدريب البالستي في تحسين الاداء المهاري للاعبات كرة السلة.
2. ضرورة ألاهتمام بتوفير الأجهزة الخاصة بالتدريب البالستي .
3. التوصية بتطبيق برامج التدريب البالستي على عينات مختلفة من حيث السن والجنس. 
Abstract in English language : -


modern basketball game require that we have high level of skills to the possibility of using these skills in various circumstances of the match , therefore require attention to preparing skills through the selection of the latest styles and means which aimed at mastering the basic skills and improve the level of performance the better.


The aims of the research include: -


1 - preparation and application of ballistic exercises on a variety of players in women's basketball teams.
2 - Knowing the influences of the Exercises in the proportion of the development of some offensive skills, for the basketball players.


The imposition of research: -


1 - There were significant differences in the impact of ballistic exercises varied in the ( Pre-and post ) tests , in the development of some of the offensive skills.


The second section was included on the theoretical studies and studies similar and related.


The third chapter has included the following: -


 Research methodology was used as the experimental approach to the relevance of the nature of the research and applied to a sample of the Sulaymaniyaha players club for the basketball , (11) players ,  as well as methods and devices which  used in research and statistical methods used also .


Part IV has included a presentation and analysis and discuss the results of search by graphical display tables.


The fifth section, containing the conclusions and recommendations.


Conclusions.


1. used exercise in the experimental approach has achieved the curriculum goals which set for it in development some of  offensive skills .
2. The ballistic training exercises led to a Significant increase in the offensive skills in the post test than in pre tests .


Recommendations.


1. Use and application of ballistic training exercises to improve the performance skills of basketball players.
2. Interest in providing ballistic  training devices.
3. Recommend the application of ballistic training programs on different samples in terms of age and gender .
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